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Abstract

This study is one of the important topics in the field of public policies, It aims to
understand the problem of illegal immigrant labor and the human rights in
Algeria, The relationship between the two variables of this study was tested
through in reality, so In recent years, Algeria has become the destination of
thousands of illegal immigrants, especially Africans, who use informal activities
as a source of livelihood in the case of the absence and weakness of legal
protection for them

And the Algerian authorities have taken a number of mechanisms to deal with
the situation in Both internal and external actors are pressing for the need to
humanize operations, which makes the problem continue rather than being solved.

Résumeé

Cette étude aborde I’un des sujets importants dans le domaine des politiques
publiques , a savoir la problématique de I’ emploi des immigrés illégaux a la
lumiere de la question des droits de I’homme en Algérie , ou la relation entre les
deux variables de I’étude a été testée en interrogeant la réalité ces derniéres
annees , I’Algeérie est devenue la destination de milliers d’immigrants illégaux ,
notamment africains, utilisant des activités informelles comme source de
subsistance au vu des séquelles laissées par leur présence et leur travail , et les
autorités algériennes ont pris un certain nombre de mécanismes pour faire face a
la situation , a la lumiére des pressions extérieures et des acteurs internes
appelant a la nécessité d’humaniser les opérations, ce qui fait que le probleme
persiste plutét qu’il ne se résout



